
Φωνή

Ένα ρήμα αποτελείται από το θέμα και την

κατάληξη. Με βάση τις καταλήξεις τα ρήματα

χωρίζονται σε δύο φωνές:

 Ενεργητική φωνή

 Παθητική φωνή



Σημείωση:

 Τα περισσότερα ρήματα σχηματίζουν και τις δύο

φωνές.

π.χ: λύνω-λύνομαι

 Κάποια σχηματίζουν μόνο την ενεργητική:

π.χ: τρέχω, διψώ.

 Κάποια σχηματίζουν μόνο την παθητική:

π.χ: κοιμάμαι, φαίνομαι, φοβάμαι.

Τα ρήματα που σχηματίζουν μόνο παθητική φωνή

λέγονται αποθετικά.



Συζυγίες

Με βάση τις καταλήξεις τα ρήματα χωρίζονται σε δύο

συζυγίες:

 α΄ συζυγία: στο α΄ πρόσωπο της οριστικής του

ενεστώτα ενεργητικής φωνής τονίζονται στην

παραλήγουσα: λύνω

 β΄ συζυγία: στο α΄ πρόσωπο της οριστικής του

ενεστώτα ενεργητικής φωνής τονίζονται στη

λήγουσα: αγαπώ



Τα ρήματα της β΄ συζυγίας χωρίζονται σε δύο τάξεις, ανάλογα

με τις καταλήξεις στον ενικό του ενεστώτα της οριστικής:

Καταλήξεις ρημάτων β΄ συζυγίας

α΄ τάξη: Ενεργητική φωνή: -ώ, -άς,-ά (αγαπώ)

β΄ τάξη: Ενεργητική φωνή:-ώ, -είς,-εί (οδηγώ)

α΄τάξη: Παθητική φωνή: -ιέμαι, -ιέσαι, -ιέται (αγαπιέμαι)

β΄ τάξη: Παθητική φωνή: -ούμαι, -είσαι, -είται (οδηγούμαι) ή

-άμαι, -άσαι, -άται (θυμάμαι)



Ασκήσεις:

• Ακούω και μιλώ: 1 σελ.48

• Ακούω και μιλώ: 1 σελ. 50

• Διαβάζω και γράφω: 1 σελ. 50

• Διαβάζω και γράφω: 2 σελ.50


